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Protokół nr 19 
z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Terenów Wiejskich  

Sejmiku Województwa Śląskiego 

w dniu 11 grudnia 2020 roku 
 

Z powodu stanu epidemii posiedzenie odbyło się z wykorzystaniem środków 
porozumiewania się na odległość przy użyciu programu do wideokonferencji. 
Posiedzenie prowadził Pan Rafał Kandziora, Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Terenów 
Wiejskich. Członkowie Komisji zgodnie z listą obecności (załącznik nr 1 do protokołu).  
W posiedzeniu uczestniczyli także goście zgodnie z listą obecności (załącznik nr 2 do 
protokołu). 
 

PORZĄDEK POSIEDZENIA 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 
2. Przyjęcie protokołów z posiedzeń Komisji Rolnictwa i Terenów Wiejskich.  
3. Stan wykorzystania środków finansowych na rozwój rolnictwa i obszarów wiejskich w 
województwie śląskim w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 2014 – 2020. 
4. Zaopiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie określenia 
ogólnej powierzchni przeznaczonej pod uprawy maku i konopi włóknistych oraz rejonizacji 
tych upraw w roku 2021 na terenie województwa śląskiego. 
5. Sprawy różne. 
 
 
Ad. 1 

Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 
 
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora otworzył posiedzenie Komisji, powitał 
wszystkich obecnych – członków Komisji oraz zaproszonych gości, zgodnie z listami 
obecności. Stwierdził quorum potrzebne do podejmowania opinii, wniosków przez Komisję 
i przeszedł do porządku posiedzenia. Zaproponował uzupełnienie porządku przesłanego 
mailowo o dodatkowy punkt: Przyjęcie protokołów z posiedzeń Komisji Rolnictwa i Terenów 
Wiejskich, wobec czego porządek byłby następujący:  
1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku.  
2. Przyjęcie protokołów z posiedzeń Komisji Rolnictwa i Terenów Wiejskich.  
3. Stan wykorzystania środków finansowych na rozwój rolnictwa i obszarów wiejskich w 
województwie śląskim w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich  2014 – 2020. 
4. Zaopiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie określenia 
ogólnej powierzchni przeznaczonej pod uprawy maku i konopi włóknistych oraz rejonizacji 
tych upraw w roku 2021 na terenie województwa śląskiego 
5. Sprawy różne. 
Wobec braku innych zgłoszeń Przewodniczący poddał przyjęcie zaproponowanego 
porządku posiedzenia pod głosowanie. 
Komisja jednogłośnie (za:7) przyjęła proponowany porządek posiedzenia.  
 
Ad.2  
Przyjęcie protokołów z posiedzeń Komisji Rolnictwa i Terenów Wiejskich.  
 
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora przypomniał, że są do zatwierdzenia dwa 
protokoły z wrześniowych posiedzeń Komisji (z 14 i 18 września). Projekty protokołów były 
przesłane drogą mailową. Pierwszy jest protokół nr 16 z posiedzenia Komisji w dniu 14 
września 2020 roku. Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu nr 16?  
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Komisja jednogłośnie (za:7) przyjęła protokół nr 16 z posiedzenia Komisji w dniu 14 
września 2020 roku. 
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora przeszedł do drugiego protokołu i zapytał, kto 
jest za przyjęciem protokołu nr 17 z posiedzenia Komisji w dniu 18 września 2020 roku? 

Komisja jednogłośnie (za:7) przyjęła protokół nr 17 z posiedzenia Komisji w dniu 18 
września 2020 roku. 
 
Ad.3 

Stan wykorzystania środków finansowych na rozwój rolnictwa i obszarów wiejskich w 
województwie śląskim w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich  2014 – 2020. 
 
p.o. Dyrektora Departamentu Terenów Wiejskich Urzędu Marszałkowskiego Andrzej  
Perliński przedstawił prezentację pn.: „Stan wdrażania środków Unii Europejskiej w ramach 
zadań realizowanych przez Departament Terenów Wiejskich. Stan wdrażania Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020”. Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 
3 do protokołu. 
 
Zastępca Przewodniczącego Komisji Stanisław Gmitruk zwrócił uwagę na fakt, iż będą 
potrzebne statystyki o przygotowanie, których poprosił Dyrektora Andrzeja Perlińskiego. 
Działania obsługiwane przez Samorząd Województwa Śląskiego w ramach wdrażania 
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich są działaniami delegowanymi przez Agencję 
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. W ramach potrzebnych statystyk należy pokazać, 
jaki jest wskaźnik udziału samorządów województw w Programie Rozwoju Obszarów 
Wiejskich. Następnie zwrócił uwagę na działanie scalanie gruntów rolnych, które jest bardzo 
ważne dla poprawy struktury agrarnej gospodarstw, zwłaszcza w północnej i południowej 
części województwa śląskiego. Najważniejsze jest to w powiecie żywieckim, gdzie działki 
są bardzo małe. Potrzebne byłoby więcej szczegółów na ten temat. Ostatnią kwestią do 
omówienia jest Program Rybołówstwo i Morze. 
p.o. Dyrektora Departamentu Terenów Wiejskich Urzędu Marszałkowskiego Andrzej  
Perliński odpowiedział, że w trakcie spotkania w Ministerstwie Rolnictwa poruszył temat 
scalania gruntów rolnych i wskazał na istotność tych działań. Uwagi zostały uwzględnione 
a scalanie gruntów rolnych zostanie wsparte finansowo w przyszłych programach. Do tej 
pory nikt nie mówił o tym, że będą kontynuowane. Podobnie dyskutowano na temat 
rybołówstwa. Tutaj również nie padły jeszcze ostateczne decyzje, ale postulowano by 
program pozostał w niezmienionej formie. W momencie, gdy zapadnie decyzja 
potwierdzająca na poziomie ministerialnym informacja zostanie niezwłocznie na ten temat 
przekazana. 
Zastępca Przewodniczącego Komisji Beata Kocik w nawiązaniu do wypowiedzi 
Radnego Gmitruka zasygnalizowała, że w województwie śląskim ma powstać wydział 
rybołówstwa w ramach Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. Takie zadanie 
delegowano dla województwa z centrali. 
 
Ad.4 

Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie 
określenia ogólnej powierzchni przeznaczonej pod uprawy maku i konopi włóknistych oraz 
rejonizacji tych upraw w roku 2021 na terenie województwa śląskiego. 
 
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora zwrócił uwagę na fakt iż w § 1 projektu uchwały 
nie określono ogólnej powierzchni przeznaczonej pod uprawy maku w roku 2021 na terenie 
województwa śląskiego. Natomiast w § 2 określono ogólną powierzchnię 12481,814 ha 
przeznaczoną pod uprawy konopi włóknistych w roku 2021 na terenie województwa 
śląskiego. Projekt uchwały został przedłożony i uzyskał pozytywne opinie Ministerstwa 
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Zdrowia i Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Przewodniczący zwrócił się do Radnych, 
czy mają pytania do przedłożonego projektu a wobec ich braku przeszedł do głosowania. 
Zapytał, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały na druku VI/359?  
Wynik głosowania: za – 7, przeciw – 0, wstrzymało się – 3. 
Opinia: Komisja Rolnictwa i Terenów Wiejskich na posiedzeniu w dniu 11 grudnia 
2020 roku przyjęła pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały Sejmiku 
Województwa Śląskiego w sprawie określenia ogólnej powierzchni przeznaczonej 
pod uprawy maku i konopi włóknistych oraz rejonizacji tych upraw w roku 2021 na 
terenie województwa śląskiego (druk VI/359).  
 
Ad. 5 

Sprawy różne. 
 
Zastępca Przewodniczącego Komisji Stanisław Gmitruk zwrócił się z pytaniem do Pani 
Marszałek czy wniosek dotyczący Konkursu Marszałkowskiego Inicjatywa Społeczna 
podlegał obradom Zarządu? Czy w ramach autopoprawki można spodziewać się wzrostu 
środków na ten cel? Dużo mówiono na ten temat na ostatnim posiedzeniu Komisji Rolnictwa 
i Terenów Wiejskich. Także dwa inne punkty, które dotyczą działu 010 Rolnictwo i Łowiectwo 
omawiano. Stąd pytanie czy są jakieś efekty tych dyskusji w postaci zwiększonego 
finansowania? 

Członek Zarządu Województwa Śląskiego Beata Białowąs odpowiedziała, że dyskusje 
trwają. Jednocześnie przypomniała, iż w związku ze zmniejszonymi wpływami do budżetu 
pojawiła się prośba o zmniejszanie kwot na zadania, gdzie się da. Obecna kwota na 
Inicjatywę Sołecką wynosi 2,7 mln zł. Zobaczymy, jaka będzie sytuacja na początku roku. 
Pan Radny już rok temu wnioskował o zwiększenie kwoty 3 mln zł. Pamięta zapewnienia, 
że w miarę możliwości będzie zwiększenie kwoty na Konkurs. Nikt nie spodziewał się jednak 
pandemii. Jeśli będzie możliwość zwiększenia finansowania, to będziemy o tym pamiętać. 
W każdej kategorii w naszym departamencie były zmniejszane kwoty. W programie Owca 
Plus do 2027 r. także zmniejszono proporcjonalnie środki. Informacje będą przekazywane 
na bieżąco. 
Zastępca Przewodniczącego Komisji Stanisław Gmitruk przypomniał, iż na sesji 
budżetowej w dniu 16 grudnia 2019 składano już obietnice o zwiększeniu finansowania. 
Członek Zarządu Województwa Śląskiego Beata Białowąs odpowiedziała, iż nikt w 
Polsce nie wiedział, że będzie pandemia koronawirusa i będzie trzeba przesuwać środki na 
ratowanie życia i zdrowia. Nie spodziewano się także tak dużego spadku wpływów 
budżetowych. 
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora podsumował, iż w następnych latach nie będzie 
budżetu konieczności i będzie można realizować nasze potrzeby w większym stopniu niż 
obecnie. Wobec braku kolejnych głosów zakończył posiedzenie Komisji 
 
 
 
Protokół sporządziła 
Małgorzata Cieszyńska – Sokołowska 

Przewodniczący Komisji 
Rolnictwa i Terenów Wiejskich 
Rafał Kandziora 

 
 

 
 


